
Voorzitter,

Allereerst onze dank voor alle inspanningen die geleid hebben tot de voorliggende begroting. Er ligt 
opnieuw een mooi resultaat, wat niet wegneemt dat dit resultaat de VVD voor een dilemma geplaatst 
heeft. Aan de ene kant ligt er een sluitende begroting waarin nog ambities uit de kadernota zijn 
opgenomen. Aan de andere kant moeten we constateren dat onze inwoners komend jaar om een flink 
hogere OZB wordt gevraagd. 

Het zal duidelijk zijn dat de VVD hiermee geworsteld heeft. Immers, wij kijken altijd kritisch naar het 
financiële plaatje, en streven er naar de stijging van de lasten voor onze inwoners te beperken tot de 
gemiddelde stijging van kosten van levensonderhoud. Helaas moeten we constateren dat dat voor het 
komend jaar niet gelukt is. 

Wij zien echter ook dat deze stijging onontkoombaar is. Voor een flink deel is deze terug te voeren op de 
aanhoudende tegenvallers en onzekerheid in het sociaal domein. Afgaande op de laatste 
nieuwsberichten zal hier op korte termijn geen verandering in komen. Integendeel, de onzekerheid 
wordt alleen maar groter vanwege een aankondiging van een mogelijke nieuwe stelselwijziging. Meer 
samenwerking moet leiden tot besparingen op de inkoop. Dat klinkt veelbelovend, maar in Waalre 
werken we al veel samen op dit gebied ! 

Liever zagen we dan ook van het Rijk, in plaats van de suggestie dat hier nog bespaard kan worden, een 
structurele oplossing voor de financiële tekorten bij gemeenten, maar daar wordt vooralsnog niet over 
gesproken. Wij vinden dat bijzonder jammer, want dat betekent dat we nu geen keus meer hebben dan 
een beroep doen op de inwoners van Waalre.

Verder is nog een klein deel van de stijging terug te voeren op extra beleid, waarbij de belangrijkste 
prioriteiten uit de kadernota zijn ingevuld. Ik noem bijvoorbeeld investeren in het centrum van Aalst, 
structurele capaciteit voor meer burgerparticipatie en de wijk-GGD’er. Stuk voor stuk zaken die wij 
kunnen billijken, omdat wij er van overtuigd zijn dat deze een grote meerwaarde hebben voor de 
inwoners van Waalre. 

Maar kunnen we dan de hogere inkomsten uit het gemeentefonds volgens de september circulaire niet 
inzetten? Een meevaller van ruim een ton. Er wordt al gesuggereerd om dat bedrag meteen te gebruiken 
voor extra beleid, dan wel een lagere stijging van de lasten. Net zoals eerder dit jaar de verwachte 
meevaller uit grondopbrengst landgoed Achtervoorde meteen een nieuwe bestemming kreeg. 

Echter, de VVD staat, naast voor beperkte lastenstijgingen, ook voor solide financieel beleid. Daarom 
kiezen wij er voor, ook nú weer, om deze meevaller niet meteen in te zetten. 

Voorzitter, wij weten dat het heel veel moeite gekost heeft deze begroting sluitend te krijgen. Zoals is 
opgemerkt, alle lucht is er uit gehaald. Dan vinden wij het, met de huidige kennis van zaken, verstandig 
om het extra geld even in reserve te houden. Zodat we eventueel nog bij te kunnen sturen als er toch te 
stevig in de begroting is gesneden. Omdat de doorkijk naar de komende jaren ook niet positief stemt, en 
er weinig meevallers uit grondexploitatie te verwachten zijn. En zeker ook omdat er een aantal majeure 
projecten op ons af komen, met bijbehorende financiële risico’s. Laten we dus even pas op de plaats 
maken tot er meer duidelijkheid is over al deze ontwikkelingen.



Als grote uitdaging noem ik bijvoorbeeld Duurzaam door Waalre, de herinrichting van de Traverse door 
Waalre-dorp en van de Eindhovenseweg door Aalst. De schetsontwerpen zien er veelbelovend uit, maar 
de kostenraming bedraagt bijna 20 miljoen, een stevig bedrag. Misschien aardig om dit hier even in 
perspectief te plaatsen: dat is ruim 5 maal de totale jaaropbrengst van de OZB in Waalre. Het is duidelijk 
dat we deze last niet alleen kunnen dragen. En omdat het niet zo kan zijn dat we straks weer een beroep 
moeten doen op onze inwoners om deze doorgaande wegen aan te kunnen pakken en de leefbaarheid in 
Aalst en Waalre na jaren van overlast eindelijk duurzaam te verbeteren, is externe financiering hiervoor 
een must. Wij gaan er van uit dat het college al het mogelijke zal doen om dit te bewerkstelligen. Wij 
zullen dit kritisch blijven volgen.

Verder noemde ik het centrum van Aalst al. De VVD is blij met de recent vastgestelde visie 2.0 
centrumontwikkeling Aalst. Aan de ene kant een ambitieus plan dat het centrum van Aalst levendiger zal 
maken en daardoor aantrekkelijk voor ondernemers en inwoners. Van de andere kant zeker ook een 
realistisch plan met aandacht voor een organische ontwikkeling. Op basis van deze visie, met de extra 
investering die al in deze begroting is opgenomen, kunnen we in ieder geval verder. Hopelijk kunnen we 
dan de komende jaren ook de verdere financiële middelen vinden om het dorpshart van Aalst net dat 
beetje extra te geven. 

Voorzitter, ik realiseer me dat mijn verhaal een wat sombere indruk zou kunnen geven. Maar dat is zeker 
niet mijn bedoeling. Laat ik dus nogmaals benadrukken dat Waalre er financieel solide voor staat, en dat 
de VVD dat vooral graag zo wil houden. 

Maar laat ik tot slot vooral benadrukken dat Waalre een fantastische gemeente is om te wonen, en dat 
de VVD dat niet alleen graag zo wil houden, maar de komende jaren de schouders er onder wil zetten om 
de kwaliteit van wonen in Waalre nog verder te verhogen. 

Dank u wel.

      


